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Úvod 
Vážené sestry, bratři a hosté, 
dovolte mi Vás přivítat na výroční valné hromadě SDH Želechovice nad Dřevnicí, kde se blíže 
seznámíme s činností sboru za uplynulý rok. Pandemie COVID 19 nám v posledních dvou letech, 
bohužel neumožnila se sejít ve větším počtu a proto věřím, že se tu dnes scházíme v hojném počtu 
tak jako před pandemií a doufejme, že to nejhorší je za námi, i když celosvětová situace přinesla jiné 
problémy, které je nutné řešit. V následujících okamžicích se vám pokusím přiblížit, jak to v letošním 
roce vypadalo s naší působností. 
 
Činnost sboru 
Vše to začalo trošku nezvykle, místo klasické zabijačky jsme letošní rok zahájili až v měsíci únoru a to 
Výroční valnou hromadou 8. okrsku v Lípě a koncem měsíce to už byla naštěstí klasická, velmi 
oblíbená zabijačka, byl to náročný víkend, ale vše se podařilo a po delší době se mohl náš sbor sejít 
opět ve větším počtu. 
V březnu stíháme čtyři setkání a to první je při příležitosti pravidelného školení a zkoušky pro 
rozhodčí požárního sportu dospělých na Březové. Druhá zastávka proběhla na stanici HZS Zlínského 
kraje tzv. instrukčně metodického zaměstnání velitelů jednotek sborů dobrovolných hasičů okresu 
Zlín a ve stejný den jsme ještě pozvaní na výroční schůzi místního sdružení Sokolů. Poslední březnové 
zastavení, to je Výroční valná hromada za rok 2021 na Pasekách. 
Už se nám to zase pěkně rozbíhá a duben zahajujeme výroční schůzi místní skupiny Českého 
červeného kříže na Sokolovně. Následuje již náš tradiční sběr železa, barevných kovů a autobaterií v 
naší obci a večer ještě stíháme Výroční valnou hromadu SDH Jaroslavice. Ke konci dubna se konalo 
školení vedoucích mládeže na nedaleké Březové. OSH organizuje toto školení, aby oznámilo plány na 
soutěžní rok a popřípadě oznámilo různé změny v pravidlech. Měsíc duben uzavíráme účastí na 
mezinárodní hasičské pouti na Svatém Hostýně. Čas plyne rychle a jeden by ani neřekl, že je to už tři 
roky co jsme tu byly naposledy. Tentokrát jsme se svezli osvědčeným autobusem s hasiči z Provodova 
a to až nahoru k bazilice, což nebyl vůbec špatný nápad. 
Červen a po dvou odložených ročnících je tu velký dětský den. Akce to byla výjimečná, jelikož se vše 
připravovalo již několik měsíců dopředu - ukázky, pořadatelé, sponzoři, ceny pro děti atd. Den to byl 
opravdu nezapomenutelný. Byl náročný, ale rozzářené úsměvy dětí je tou největší odměnou. Další 
odloženou událostí byly velké oslavy v naší obci, kdy naše obec slavila 760 let od první písemné 
zmínky, my jsme slavili o trochu míň, 130 let, a místní Sokol slavil krásných kulatých 100 let. Koncem 
měsíce pak u nás proběhla tradiční pouťová ukázka dálkové dopravy vody. Letos byla ukázka pro 
všechny zasahující velmi náročná, protože slunné počasí a vedro, které panovalo, nám všem dalo 
pěkně zabrat. Všem jednotkám za účast děkujeme. 
O týden později se konaly oslavy 90 let od založení hasičského sboru na Klečůvce. Ve středu 27. 
července jsme uspořádali menší hasičskou ukázku dětem z příměstského tábora Základní umělecké 
školy Zlín - Jižní Svahy. Odpoledne jsme vyjeli v zásahovém oblečení směr Jižní Svahy. Na místo jsme  
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přijeli se zapnutým výstražným zařízením, což děti přivítaly velkým jásotem. Dělat radost dětem se 
prostě nikdy neomrzí. 
Přelom prázdninových měsíců to byla pak Letní škola instruktorů v Jánských Koupelích. V sobotu 20. 
srpna jsme se zúčastnili po letech opět tzv. FEDA. Jde o mezinárodní Festival dechových orchestrů, 
kde se sjede spousta hudebních těles do Zlína a zde ukáží, co umí. Tuto akci pořádá Velký dechový 
orchestr města Zlína. My jsme byli osloveni, zda bychom nedělali praporečníky a nešli s vlajkami 
účastnických států v čele průvodu. Po domluvení lidí co by měli čas se akce zúčastnit, jsme tuto 
čestnou funkci přijali. Společně s námi šli i kluci z Velkých Karlovic. Ve dnech 26. - 28. srpna se jela ve 
Zlíně a kolem něho oblíbená motoristická soutěž Barum Rally Zlín. Jako každý rok to pro nás 
znamenalo plánování věcí kolem RZ Pindula, která vedla v bezprostřední blízkosti naší Střelnice. 
V sobotu 10. září se u nás uskutečnil další ročník (již čtvrtý) hasičské pouti 8. okrsku. Konala se v rámci 
našeho Hasičského dne, v dopoledních hodinách proběhla mše svaté, kde nás přivítal pan farář Pavel 
Martinka, následně proběhl slavnostní průvod na Střelnici, kde bylo připraveno občerstvení. 
V odpoledních hodinách následovala soutěž TFA a večer pak taneční zábava se skupinami Niemandi a 
FreQvence. V pátek 16. září jsme do ostrého provozu zařadili konečně moderní technologii pro 
podporu výjezdu a komunikaci. Jedná se o výjezdový tablet s aplikací Rescue Navigator ve verzi Basic, 
která je založená na operačním systému Android. Jedná se o aplikaci, která technologicky propojuje 
výjezdovou jednotku s Krajským operačním a informačním střediskem. Za finance potřebné k pořízení 
tabletu a licence k aplikaci děkujeme našemu Obecnímu úřadu. V sobotu 17. září jsme se zúčastnili 
akce Hoří, aneb musíme si pomáhat, kterou pořádal Dětský domov Zlín. Chtěli bychom poděkovat 
Dětskému domovu Zlín za pozvání a obětavost nejen při organizaci tak vyvedené akce, ale především 
za dlouholetou péči a starost o všechny děti, kterým osud přichystal mnoho těžkého. V pátek 23. září 
jsme se zúčastnili školení vedoucích mládeže v Morkovicích. Prvním bodem programu byla porada o 
blížícím se podzimním kole hry Plamen v Rackové. Následovala retrospektiva na uplynulý ročník hry 
Plamen, kdy součástí byla i možnost upozornit na nedostatky a vyjádřit připomínky například k 
organizaci či soutěžím. Dále se pak probírala již avizovaná změna o vyjmutí ZPV (závod požárnické 
všestrannosti - tzv. "braňák") ze hry Plamen. 
V neděli 2. října jsme vyjeli v zásahovém počtu 1+3 k bezpečnostnímu dohledu na psí závody tzv. 
Tlapkros do Zlína - Příluky na Štákovy paseky, které pořádal spolek Musher klub Tlapky v tahu. V 
sobotu 15. října jsme opět uskutečnili hodové vodění berana po naší obci. Letos nás zrádný covid již 
neobtěžoval a tak mohlo vše proběhnout ve standardním formátu včetně večerní zábavy. 
V pátek 4. listopadu jsme se zúčastnili Shromáždění představitelů sborů okresu Zlín. Každoroční 
podzimní shromáždění se tento rok uskutečnilo v Sazovicích, v místním kulturním domě. V pátek 11. 
listopadu se na Hasičích ve Zlíně konalo školení k programu Port.all. Tento program slouží ke správě 
údajů o výjezdové jednotce sboru. Vedou se zde informace nejen o lidech, ale i o technice a dalším. 
Hlavně se zde ale vyplňují Zprávy o zásahu, které od nového roku HZS jinak přijímat nebude. Zatím 
poslední činností v letošním roce byla v sobotu 12. listopadu Výroční valná hromada v našem okrsku 
a to na Jaroslavicích. 
Do konce roku náš čeká ještě několik příjemných povinností ať už v podobě výročních schůzí nebo 
rozsvěcování vánočního stromu v naší obci pro občany a v neposlední řadě zakončíme rok nejspíše 
každoročním silvestrovským výšlapem po zdejším okolí. 
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Družstvo mužů 
Stejně tak jako v minulých letech byla pro náš tým jasná priorita a to výhra v soutěžích Grand Prix 8. 
okrsku a můžu vám rovnou říct, že se taky tak stalo. V letošním roce se do GP soutěží přihlásil i sbor 
z Polichna a určitě to byla změna k lepšímu. Naším trenérem byl v letošním roce bratr Patrik Coufalík. 
První letošní soutěží byla Klečůvka. Tam jsme se potýkali s poruchovou časomírou a tak byla část 
soutěže doměřena stopkami. Po sadě chyb jiných týmů jsme si odvezli první místo. Další soutěž se 
konala ve vedlejších Lužkovicích. I přes to, že na nějakou taktiku čas moc nebyl a šli jsme raději na 
jistotu, se nám podařilo obsadit bronzovou pozici, což nás sice odsunulo na průběžné druhé místo, 
ale se zanedbatelnou ztrátou. Třetí v řadě byla nelehká Lípa. Po našem pokusu jsme sice byli první, 
ale skvělými výkony nás nakonec předběhly Jaroslavice i Paseky. Celkově jsme stále byli na druhém 
místě se stejným bodovým kontem jako kluci z Jaroslavic.  
Druhá polovina GP odstartovala na Pasekách. Domácí nastavili laťku klasicky hodně vysoko a nejblíže 
jsme se přiblížili právě my a to na rozdíl ani ne jedné sekundy. 
Předposlední soutěž byla na naší domácí půdě. Jako první jsme šli my - domácí tým. Trať byla letos 
opravdu náročná, ale poprali jsme se s ní a s časem jsme byli velmi spokojeni. Pak jsme jen čekali, jak 
se s ní poperou ostatní. No nakonec měly Lužkovice a i kluci z Pasek eNko, což zamíchalo celkovým 
pořadím. Rázem jsme se průběžně dostali na první místo. Poslední souboj měl rozhodnout. Ten se 
konal v Polichnu, které pro všechny připravilo skutečně obtížnou trať. Jako poslední jsme šli na řadu 
my a dali jsme do toho opravdu vše. Nakonec menší chybka v podobě příliš vzdálené koncovky hadice 
C k rozdělovači znamenala menší ztrátu, ale ne tak velkou, aby kluci z Pasek byly před námi. Druhé 
místo nám tedy zajistilo tak vytoužený titul a nepřemožitelnost v soutěžích GP 8. okrsku za rok 2022. 
Mimo soutěží GP jsme se zúčastnili v měsíci květnu okrskové soutěže na Želechovických Pasekách. Po 
sečtení výsledků z obou disciplín jsme měli stejný počet bodů jako kluci z Pasek, ale rozhodující je 
umístění v útoku, což měli oni lepší a proto jsme skončili na 3. místě z 6 týmů. 
Dále se bratr Coufalík zúčastnil soutěže TFA v Pornici u Morkovic, což byl předposlední TFA závod 
zařazený do Zlínské ligy železných hasičů. Díky zkušenostem z daného prostředí se bratr Coufalík 
rozhodl uspořádat již druhý ročník silové soutěže TFA na Střelnici pro náš okrsek jako pro amatéry, 
aby si každý, kdo bude chtít, vyzkoušel to, co to obnáší. Trať byla náročná a my gratulujeme všem, co 
si to zkusili. Všichni účastnicí totiž závod dokončili a o to hlavně šlo.  
 
Družstvo mladých hasičů 
Velké díky patří jejím vedoucím sestře Hrazdirové a bratru Balajkovi, kteří se zasloužili o fungující 
seskupení. Děti jsou naše budoucnost a my musíme dbát na jejich výchovu a pozitivní vztah 
k hasičině. 
20. března – uzlovací soutěž v Jaroslavicích. Vše bylo perfektně organizačně připraveno. V řadách 
mladších žáků jsme měli 1 zástupce, který nakonec vybojoval 5. místo. Ve starších jsme si odvezli 4., 
6., 10. a 16. místo. 
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2. dubna – branné cvičení ve Štípě. Se staršími žáky jsme se zúčastnili závodu požárnické 
všestrannosti, tzv. braňáku, v nedaleké Štípě. Trať měřila cca 3 km a čítala několik stanovišť. Nám se 
stalo osudným hned to první, a sice střelba ze vzduchovek. Jinak celý závod proběhl bez dalších 
komplikací a děti si vedly velmi dobře.  
14. května – okrsková soutěž na Želechovických Pasekách. Začínalo se štafetou 4 x 100m a naši mladí 
se předvedli a umístili se na druhé příčce. Následovaly útoky žáků. Po všech týmech byli nakonec v 
této disciplíně na pěkném třetím místě.  Po součtu výsledků byli celkově na 2. místě z 6 týmů. 
8. května – pohárová soutěž MH na Klečůvce, kde bylo relativně málo družstev, proto se vyhlásily dva 
pokusy pro požární útok. První útok se povedl bez potíží. U druhého jsme se bohužel lehce zasekli u 
spoje savic což nakonec stačilo jen na hezké 7. místo. 
29. května – soutěž mladých hasičů na Želechovických Pasekách. Konkurence byla opravdu veliká - 22 
týmů. My jsme se však nezalekli, a jakmile jsme se dostali na řadu, provedli jsme požární útok 
bezchybně. Ačkoliv i zde se našly týmy, které nás svou technikou a rychlostí předčili, celkově jsme 
skončili na parádním 9. místě. 
1. června – 5. ročník Memoriálu Vladislava Žitného v Želechovicích nad Dřenicí. Celkově se sjelo 30 
týmů, ale vše se podařilo organizačně zvládnout. Soutěž začali naši mladí, bohužel se nepovedlo 
nasát vodu tak rychle jak by bylo potřeba a výsledný čas nebyl moc dobrý, ale zkušenosti se vždy 
počítají. 
8. října – hra Plamen mladých hasičů, první (podzimní) část na Rackové. Bohužel hned na prvním 
stanovišti (střelba ze vzduchovky) jsme "získali" 12 trestných minut. Na dalších stanovištích se nám 
dařilo znatelně lépe. Trošku nás zamrzelo, že na čistý čas běhu jsme byli na 5. místě. Bohužel po 
přičtení všech trestných minut z toho bylo až konečné 19 místo. 
 
Zásahy 
V roce 2022 jsme zatím asistovali u dvanácti výjezdů v blízkém okolí, a věřme, že je to pro letošní rok 
konečné číslo. Topná sezóna je v plném proudu, spoléhejme, že obezřetnost našich spoluobčanů je 
maximální pro dané roční období. Rovněž velké díky patří našemu veliteli Petru Dolanskému. 
neděle 30. ledna - Želechovice nad Dřevnicí - Paseky. Jednalo se o technickou pomoc a to konkrétně 
o spadený strom přes silnici v místní části Paseky. 
pátek 4. února. Požár nízké budovy v nedaleké Veselé. Zde jsme doplňovali vodu do cisteren, ale 
také, a to hlavně, jsme zde opět použili dýchací techniku, kterou naše jednotka disponuje a prováděli 
záchranné a likvidační práce. 
pátek 25. února - Želechovice nad Dřevnicí. Jednalo se o požár nízké budovy, rodinného domu, kde se 
vznítily saze v komíně. Dva členové s DT šli do zakouřeného sklepa, kde byl umístěn kotel a čistící 
otvor komína. Zde vybírali a nosili obsah kotle a vymetacího otvoru komína ven, kde jsme tento 
materiál pak hasili.  
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pondělí 14. března – Želechovice nad Dřevnicí - Paseky. Hořel travní porost v sadě. Po nahlášení 
veliteli zásahu jsme natáhli vodní vedení od již nataženého vedení pomocí cca 6 hadic typu C. 
neděle 20. března – Zlín - Lužkovice. I když byl oznámen požár nízké budovy, jednalo se nakonec o 
požár travního porostu. Ten se ale nacházel v těsné blízkosti rodinného domu a to ve špatně 
dostupném svahu za domem.  
úterý 22. března – Želechovice nad Dřevnicí. Tentokrát to bylo v naší obci na ulici Osvobození, kde v 
RD hořel komín. Opět šli 2 naši kluci v dýchací technice do sklepa domu. Zde vybírali z kotle žhavý 
materiál a vynášeli ho ven, kde se následně hasil.  
sobota 26. března – Želechovice nad Dřevnicí. I přes velké sucho a silný vítr se opět pálilo/vypalovalo 
a tentokrát na ulici Batalická. Bohužel původní adresa byla v hlášení mylná a tento nepřesný údaj nás 
stál možná i čtvrthodinu, než jsme dorazili na požadované místo. 
pondělí 28. března – Zlín - Příluky. V sms stálo, že se jedná o požár nízké budovy za Tescomou. Po 
příjezdu jsme zjistili, že naštěstí nehoří žádná budova. Požár kromě vzrostlého porostu zasáhl i nějaký 
zahradní domek, který již byl v době našeho příjezdu v podstatě zcela shořen.  
pondělí 30. května – Želechovice nad Dřevnicí. Po třetí hodině odpolední nám byl vyhlášen poplach k 
požáru osobního automobilu, který se nacházel kousek od naší světelné křižovatky ve směru na 
Vizovice.  
pondělí 6. června – Veselá. Jednalo se o pomoc s nalezením pohřešované osoby mezi Veselou a 
Hvozdnou. Chvilku před tím, než jsme stačili akci zahájit, ale došla smutná zpráva. Hledaná osoba byla 
bohužel nalezena bez známek života.  
úterý 14. června – Želechovické Paseky. Vyjížděli jsme k údajnému požáru lesního porostu, kde bylo 
podezření i na neohlášené pálení. Na místě byla jako první jednotka Slušovic, která na místě hasila 
osobní automobil. 
čtvrtek 16. června – Želechovické Paseky. Technická pomoc - pátrání po pohřešované osobě na 
Pasekách. Jednalo se dle dostupných informací o řidiče auta, které shořelo v úterý ve stejné lokalitě. 
Bohužel hledaná osoba nalezena nebyla.  
      
Činnost jednotky/sboru v číslech 
V našem sboru máme 1 vyškoleného velitele jednotky, 3 velitele družstva, 10 řidičů, 6 strojníků, 1 
člověka na obsluhu motorové pily a 7 nositelů dýchací techniky. 
Sbor aktuálně eviduje 78 členů, z toho je 17 členů mladých hasičů do 15 let a 6 do 18 let, dále 20 žen 
a 35 mužů. 
Za tento rok bylo odpracováno 590 hodin při údržbě techniky a zbrojnice. Dalších 860 hodin bylo 
odpracováno na Střelnici a 300 hodin při pořádání kulturních akcí pro občany Želechovic nad Dřevnicí 
dále to bylo 40 hodin práce pro obec, což v součtu dělá celkově 1 790 brigádnických hodin. 
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Schůze sboru, pravidelná školení a plánování činnosti sboru se vrátila do normálu tak jako jsme byly 
zvyklí před pandemií.  
V současnosti také několik členů našeho sboru pravidelně daruje krev ve zlínské nemocnici, a 
dokonce je pár členů uvedeno na seznamu dobrovolných dárců kostní dřeně. 
Pokud by naše činnost někoho zajímala blíže, může navštívit náš web, či facebookový profil sboru, 
kde se dozví více podrobností včetně nejbližších plánů sboru. 
 

Závěr 
Především chci jménem sboru poděkovat všem členům za jejich práci, kterou v letošním roce odvedli. 
Nechci zapomenout ani na naše podporovatele z řad vedení obce, občanů, rodinných příslušníků a 
občanských sdružení v naší obci.  
Nyní bych chtěl všem popřát do blížícího se nového roku hlavně mnoho zdraví, lásky a úspěchů.  

 
Zpracoval: Ing. Tomáš Čechmánek 

jednatel 


